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Omul – lucrarea mainilor lui Dumnezeu

Buna dragul meu! In viata a sti de unde vii si incotro te indrepti este ceea ce determina sensul existentei 
tale. Si acest fapt este foarte important, pentru ca o viata fara sens este simpla supravietuire si nimic mai mult, 
este o viata lipsita de aspiratii. O zi o urmeaza pe cealalta lasandu-ti in urma un sentiment de goliciune in inima. 
Nimic nu este capabil de ati umple acel gol sau de a da sens lucrurilor, nici banii, nici puterea, nici faima. De 
aceea persoanele faimoase ajung la un moment dat ca nu mai pot si pun punct istoriei vietii lor. 

Acest studiu doreste sa ne demonstreze faptul ca omul este opera cea mai deosebita din toata creatia lui 
Dumnezeu. Si cu toate ca pacatul a deformat minunata opera a lui Dumnezeu in fiinta umana, Isus a venit pe 
acest pamant, sa restaureze aceasta imagine si pentru a pune punct final istoriei pacatului. 

Pentru a incepe, sa citim mai intai Gen. 1:27 :

“27Dumnezeu a făcut pe om după chipul Său, l-a făcut după chipul lui Dumnezeu; parte bărbătească şi  
parte femeiască i-a făcut.”

Acest text reprezinta punctul de pornire al istoriei existentei umane. Aici nu exista jumatati de masura. 
Textul nu lasa loc pentru nici un fel de judecata, ci el afima ca Dumnezeu a creat fiinta umana. Nu exista 
explicatii, indiferent daca accepti sau nu  aceasta afirmatie. Tu decizi. Dar nu e loc de nici un fel de argumentare. 
Totusi in zilele noastre, teoria evolutionista, care se afla in contradictie cu cea creationista, este considerata ca si 
stiinta. Oamenii de stiinta au ajuns sa predea aceasta stiinta ca si cum ar fi o realitate bazata pe evindente clare. 
Si cu toate acestea, in ciuda tuturor afirmatiilor de a sustine ca evolutionismul este o stiinta, totusi nu este decat 
o teorie.

Ceea ce trebuie sa mai stim este faptul ca aceasta tema a originii omului are un rol foarte important in 
marea lupta dintre Hristos si Satana. Si de aceea vrajmasul nu stie ce  sa mai faca pentru a-si raspandi aceste idei 
false. Pentru a verifica ceea ce spui, este suficient sa deschizi orice manual de scoala, chiar cele pentru clasele 
primare, pentru a intalni fraze care afirma ca pamanul nostru exista de milioane de ani. Daca nu-ti este suficienta 
aceasta dovata, deschide televizorul si cauta un program care vorbeste despre stiinta  si vei descoperi si acolo 
acelasi lucru. In mijlocul acestui bombardament de idei evolutioniste totusi Biblia ramane constanta in a afirma 
ca fiinta umana a fost creata de Dumnezeu dupa chipul si asemanarea Sa, pentru a indeplini un scop prestabilit 
de El. Poate ca te intrebi: “ Si care este diferenta, suntem in viata si aceasta este ceea ce de fapt conteaza!” O 
nu, dragul meu, nu este asa. Diferenta  intre, a veni la existenta ca rezultat al evolutiei sau ca rezultat al dragostei 
divine este foarte mare. Daca ai fi rezultatul evolutiei, atunci viata ta ar fi doar o coincidenta fericita, o 
intamplare, al carei sens nu-l vei intelege niciodata. Dar daca tu crezi intr-adevar ca esti rezultatul dragostei 
divine atunci stii de unde vii si incotro te indrepti, si aceasta va da sens vietii tale. A sti ca ai venit in lume cu un 
scop, poate face diferenta intre o viata distrusa sau una victorioasa. 

Iti voi povesti ceva ce s-a intamplat in Phoenix – Arizona. Zona aceea este una desertica, si cu toate 
acestea acolo locuiesc oameni ca si in oricare alta parte a lumii. Existenta palmierilor sunt cea mai clara dovada 
a faptului ca desi mediul este ostil, cu radacini puternice in cautare de apa, se poate supravietui.  Acolo l-am 
cunoscut pe Stefan, o persoana distrusa, fara dorinta de a mai trai. Este mult prea tanar sa vrezi ca ar fi ajuns la 
sfarsitul vietii. Avea 30 de ani. As mai dori eu sa am 30 de ani, pentru ca as vrea sa fac atat de multe lucruri pe 
care le-am visat ca le voi realiza! Vise....

Stefan nu avea vise la care sa mai viseze si pe care sa-si mai doreasca sa le realizeze. Cred ca in primul 
rand pentru ca niciodata nu le-a avut, si in al doilea rand pentru ca el a crescut in conditii ostile, nedrepte, inca 
de  cand era maltratat de tatal sau vitreg. Credea ca daca supravietuieste, acesta inseamna destul. Dar suferea si 
nu era fericit. Nimeni n-ar putea fi fericit cu tot potentialul sau ascuns in colturile cele mai adanci ale sufletului 
sau. Stefan avea aripi cu care nu putea zbura, iar acestea devenisera o piedica ce il incomoda. Se plangea 
spunand ca lumea nu are nevoie de el, iar daca ar fi disparut credea ca nimeni nu i-ar fi simtit  lipsa. “ Nu sunt  
nimic, nici macar nu mi-am terminat studiile, iti dai seama?!...”
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Stefan traia preocupat find mai degraba de ceea ce nu era, decat de ceea ce ar fi putut fi daca si-ar fi 
predat viata in mainile lui Dumnezeu. Ignora faptul ca Dumnezeu niciodata nu permite faptul de a se naste o 
persoana fara a avea un scop precis cu ea. 

Iata cateva exemple:
- Un simplu toiag in mana lui Moise a despicat Marea Rosie.
- O simpla samanta de mustar s-a transformat in copac ale carui ramuri isi facusera cuiburi pasarile 
cerului.
- Un pic de sare transforma gustul mancarii.
- O cantitate nesemnificativa de drojdie transforma tot aluatul.
- Cinci paini si doi pesti alimenteaza o multime flamanda.

Cu alte cuvinte, toate lucrurile in viata devin transcedentale atunci cand indeplinesc scopul existentei lor. 
De ce Dumnezeu nu ar fi putut sa ia viata unui tanar de 30 de ani si sa scuture lumea cu ea. Dar toate depind de 
un singur lucru, si anume de a sti de ce, si pentru ce te afli in lume. 

Stefan a inceput sa asiste  la conferintele biblice care aveau loc in Phoenix, iar in acea saptamana el si-a 
predat viata sa lui Dumnezeu, iar aceasta a schimbat directia vietii sale. 

Cu o zi in urma am primit o scrisoare de la el, in care imi povestea lucrurile extraordinare pe care 
Dumnezeu le face in viata sa.

Gen. 1:27 prezinta ideea ca Dumnezeu te-a creat cu un scop. Inainte de a-l crea pe om, El a zis:

“Sa facem om dupa chipul si asemanarea Noastra.” Dumnezeu nu ne-a creat asa la intamplare. Nu a fost 
o actiune impulsiva, ci una planuita. Esti constient de aceasta? Atunci vei intreba: “Pastore, in aceste conditii de 
ce nimic nu-mi iese bine?”. Linisteste-te, nu dispera, ai rabdare, aseaza-te in mainile Creatorului tau si vei vedea 
rasarind soarele unei noi zile pentru tine. 

In cea de a treia parte a studiului nostru, vom vedea ce inseamna imaginea lui Dumnezeu in fiinta umana. 
In cartea Geneza am descoperit ca Dumnezeu a creat pe om dupa chipul Sau si dupa asemanarea Sa. Exact 
aceasta diferenta care exista intre crearea omului si a celorlalte vietuitoare. Alte caracteristici care fac diferenta 
inte om si celelalte vietuitoare sunt doar aspecte secundare. Imaginea lui Dumnezeu in om ii ofera un statut 
special, oferind omului nu doar un desen special, ci si inteligenta. In Geneza se mentioneaza faptul ca Dumnezeu 
ne-a creat dupa chipul Sau de trei ori: Gen. 1:26,27 ; 9,6. Aceste pasaje reflecta foarte clar maretia scopului 
pentru care a fost creat omul. 

Sa vedem o perspectiva generala a acestei teme. Ce ne invata primul capitol al Genezei cu privire la 
imaginea lui Dumnezeu? Gen. 1:26

26Apoi Dumnezeu a zis: "Să facem om după chipul Nostru, după asemănarea Noastră; el să stăpânească 
peste peştii mării, peste păsările cerului, peste vite, peste tot pământul şi peste toate târâtoarele care se mişcă 
pe pământ."

Deci, relatia pe care omul o are cu Dumnezeu este ceea ce il separa de toate celelalte vietuitoare. Flora si 
fauna erau deja create atunci cand Dumnezeu l-a creat pe om. Omul a fost piesa de aur a creatiei, si a fost dotat 
cu capacitatea de a guverna asupra naturii. 

 In Scriptura nu ni se explica ce inseamna “dupa chipul si asemanarea lui Dumnezeu.” Aceste expresii 
sugereaza numai o asemanarea fizico spirituala, exprimand ideea de similitudine. Bineinteles ca omul nu poseda 
toata puterea, calitatile, atributele Marelui Dumnezeu Creator.

In Scriptura, relatia dintre om si Dumnezeu este prezentata ca o relatie de tata- fiu, iar fiii se aseamana 
foarte mult cu parintele lor. Biblia nu spune multe lucruri cu privire la asemanarea fizica, ci se refera mai 
degraba la caracter. Fiinta umana poarta caracterul lui Dumnezeu in ea. De aceea Dumnezeu i-a incredintat 
putere. Adam a putut domina animalele si de asemenea sa aiba grija de ele cat si puterea de a cultiva si proteja 
pamantul. Fiinta umana in stadiul sau original, reflectand caracterul lui Dumnezeu, nu poseda uratenia 
egoismului de astazi. Caracterul uman dupa intrarea pacatului a fost mult deformat. Astazi omul isi doreste mai 
mult si tot mai mult, iar in aceasta alergare nebuna dupa castig, nu-l intereseaza ce li se intampla semenilor lui , 
si cu atat mai putin animalelor sau mediului inconjurator. Fiinta umana a fost creata din dragoste si pentru 
dragoste. De aceea Dumnezeu i-a creat si o pereche. Adam trebuia sa priveasca la sotia sa ca si la sine insusi. Ea 
avea sa se cheme femeie (is-isa) pentru ca iesise din coasta sa. Preocuparea pentru ceilalti, pentru animale, 
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pentru mediul inconjurator, este o reflectare a caracterului lui Dumnezeu, dupa al carui chip fusese creat. Din 
nefericire pacatul a patruns in lume si a inceput sa deterioreze imaginea si caracterul divin in om. 

Acest cuvant “deteriorare” este foarte interesant. Inseamna a se descompune, a se dezintegra putin cate 
putin. Astazi fiinta umana nu este nici macar umbra a ceea ce fusese. Este o caricatura groteasca a lui Adam si 
Eva, o ramasita distrusa a caracterului lui Dumnezeu. Si tocmai aici descoperim o contradictie foarte interesanta. 
In timp ce evolutionismul invata ca omul a evoluat din formele primare de viata, in timp ce aceasta pseudostiinta 
pretinde ca omul si-a inceput existenta intr-o forma primara de viata fiind numai un animal salbatic, apoi o 
maimuta, apoi a devenit omul din Neanderthal, care a evoluat transformandu-se pe parcursul a milioane de ani, 
pana cand a ajuns o fiinta inteligenta, Biblia invata insa exact contrariul. Omul a fost creat dupa imaginea si 
asemanarea lui Dumnezeu, iar din cauza pacatului a inceput sa se deterioreze pana cand a devenit fiinta 
violenta, egoista, meschina, capabila de a comite cele mai mari atrocitati. 

Aceste aspecte ne conduc spre a lua in considerare un alt aspect: moartea lui Hristos pe cruce. Acesta 
este argumentul forte al Creatiunii prefecte a lui Dumnezeu. Spune-mi daca stii, ce nevoie ar fi avut Dumnezeu 
sa trimita pe Fiul Sau sa moara, daca fiinta umana ar fi evoluat spre mai bine? De ce trebuia sa intrerupa o 
traectorie progresiva? Pavel confirma aceasta prin ceea ce declara in Rom. 5:12 :

12De aceea, după cum printr-un singur om a intrat păcatul în lume, şi prin păcat a intrat moartea, şi  
astfel moartea a trecut asupra tuturor oamenilor, din pricină că toţi au păcătuit...

Pacatul a intrat in lume din vina unui om- Adam, si moartea a trecut asupra tuturor fiintelor create. In Adam, 
dupa pacatuire a inceput procesul degenerativ si de aceea a fost nevoie ca Isus sa vina in lume pentru a ne 
reimpaca cu Dumnezeu si pentru a initia procesul de restaurare a imaginii lui Dumnezeu in om.

Am ajuns la finalul acestui studiu. Gandul central al acestei parti este restaurarea finala a fiintei umane. 
Teoria evolutionista ne conduce catre un tunel fara iesire. Desi fiinta umana a inventat lucruri 

extraordinare, desi a ajuns in spatiu, desi a progresat in descoperirea tratamentelor pentru diferite boli, teoria 
evolutionista nu poate nega ca toata tehnologia si maretia stiintei, nu au putut schimba natura egoista a fiintei 
umane, chiar mai mult au facut-o chiar mai sofisticata. Astazi se ucide, e fura, se comite cele mai mari atrocitati 
cu tot mai mult rafinament si subtilitate. Se comit cele mai teribile asasinate fara a lua un cutit sau o piatra, nici 
macar un pistol. Se pot face toate acestea imbracat fiind imbracat in costum si cu cravata, asezat intr-un 
somptuos birou.

Ce speranta poate exista pentru fiinta umana? Se va termina vreodata cu acest spirit egoist si rau? Va 
putea inventa stiinta candva un cip capabil sa schimbe caracterul rau al omului? Nu! Evolutia nu poate raspunde 
la aceste intrebari. Evolutionismul se conduce spre un tunel fara iesire, spre o noapte intunecata fara raspunsuri. 
Dar Biblia demonstreaza exact contrariul. Ea iti transmite speranta unui cer si a unui pamant nou, demonstreaza 
miralolul convertirii, ea spune ca atunci cand Isus va reveni, acest trup muritor va fi imbracat in nemurire. Nu 
este aceasta minunat? Durerea acestei lumi va ajunge la sfarsit. Hristos se va intoarce pentru a pune punct final 
procesului de deteriorare realizat de pacat. Moartea, boala si mizeria acestei lumi nu vor mai exista pentru 
totdeauna. Viitorul este cu mult mai bun pentru acei care cred in Dumnezeu. Daca El a avut suficienta putere 
pentru a crea lumea in 6 zile, atunci va avea suficienta putere pentru a chema al viata pe acei care se odihnesc in 
Hristos. Nimic nu e pierdut pentru cei care se incred in Dumnezeu.

Daca in acest moment viata ta este intunecata si ti se pare ca nu mai exista nici o iesire, crezand ca ai 
ajuns la sfarsit si nu stii ce sa faci, arunca asupra Lui aceasta durere si povara pe care o traiesti. Dar aceasta este 
posibil numai daca ti-ai pus increderea in Dumnezeu. In timp ce traversezi tunelul durerii, in timp ce tristetea si 
teama  te cuprind, speranta este cea care te va incuraja si te va face sa vezi dincolo de ceea ce ochii tai pot 
percepe. Nici stiinta, nici desoperirile nu pot face aceasta pentru tine. Nimeni nu o poate face, ci numai Isus. 
Deschide-ti inima inaintea Sa si spune-i acum ca ai nevoie de El.

 

Dumnezeu sa te binecuvanteze!

Traducere Gertrud Radu
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